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KALENDARIUM
30 kwietnia 
Imieniny obchodzą
Afrodyzja, Afrodyzjusz, 
Afrodyzy, Andrea, Bartłomiej, 
Benedykt, Chwalisława, 
Donat, Eutropiusz, Jakub, 
Józef, Katarzyna, Kwiryn, Lilla, 
Ludwik, Maksencja, Maksym, 
Maria, Marian, Piotr, Pius, 
Pomponiusz, Rozamunda i 
Wawrzyniec.

Karta z historii
1669
 Po abdykacji we wrześniu 
poprzedniego roku były król 
Jan Kazimierz wyjechał do 
Francji, gdzie został opatem 
dochodowego opactwa  
Saint-Germain-des-Prés.
1789
W Nowym Jorku odbyła się 
uroczystość zaprzysiężenia 
George’a Washingtona na 
pierwszego prezydenta USA.

1802
608 osób zginęło w wyniku 
przerwania zapory wodnej 
koło miasta Lorca w Hiszpanii.
1848
Powstanie wielkopolskie: 
zwycięstwo powstańców  
w bitwie pod Miłosławiem.
1918
Obalony car Mikołaj II 
Romanow i jego rodzina 
zostali przewiezieni przez 
bolszewików z Tobolska  
do Jekaterynburga i uwięzieni 
w domu kupca Ipatiewa.
1921
Wszedł w życie traktat ryski.
1947
MS „Batory” przypłynął do 
Gdyni po raz pierwszy od 
zakończenia wojny.
W Zakładach Mechanicznych 
Ursus wyprodukowano 
pierwszy po wojnie traktor 
typu Ursus.
1963

Otwarto drogowo-kolejowy 
Most Fehmarnsund o długości 
963 metrów, łączący wyspę 
Fehmarn na Morzu Bałtyckim 
ze stałym lądem niemieckim  
w Grossenbrode.
1981
Wprowadzono kartki na masło, 
mąkę, kaszę i ryż.
1994
Austriacki kierowca F1 
Roland Ratzenberger zginął 
w wypadku na torze Imola 
podczas kwalifikacji przed 
wyścigiem o Grand Prix San 
Marino.
2000
Faustyna Kowalska została 
kanonizowana przez papieża 
Jana Pawła II.

Święta
Celtowie – wigilia Beltane
Demokratyczna Republika 
Konga – Dzień Edukacji
dawn. germańska Noc 
Walpurgi

Holandia – Dzień Króla  
(do 2013 roku)
Meksyk – Dzień Dziecka
Rosja – Dzień Ochrony 
Przeciwpożarowej
Międzynarodowe – 
Międzynarodowy Dzień Jazzu 
(proklamowany w 2011  
przez UNESCO)
Wietnam – Dzień Zwycięstwa

Wspomnienia i święta  
w Kościele katolickim
św. Donat (biskup Euroei)
św. Eutropiusz z Saintes
św. Józef Benedykt Cottolengo 
(franciszkanin)
św. Maksencja z Trydentu
św. Maria Guyart-Martin 
(zakonnica)
Matka Boża Królowa Afryki[3]
bł. Paulina von Mallinckrodt 
(zakonnica)
św. Pius V (papież)
św. Pulchroniusz (biskup 
Verdun)

Najpierw kaplica w garażu,  
a potem nowa świątynia
Szczecin/Warzymice
Nowy kościół na pograniczu 
Szczecina i gminy Kołbaskowo 
powstanie na dawnych tere-
nach wojskowych. Najpierw 
powstanie kaplica w garażu,  
a później świątynia. Szczeciński  
magistrat wydał decyzję  
o warunkach zabudowy. 

Kaplica będzie się mieścić  
w długim garażu i będzie mieć 
szerokość 20 m, wysokość 
4,6m oraz dopuszczona 
została zabudowa wejścia 
zwieńczonego krzyżem  
o wysokości do 10,3 m.

W przyszłości ma tu 
powstać kościół.  Będzie mieć 
szerokość elewacji od 32 do 
48m, wysokość do 16 do 17m, 
a wysokość wieży ma sięgnąć 
35 m.

To parafia św. św. Cyryla 
i Metodego przy ulicy Do  
Rajkowa. Do nowej parafii 
należy ulica Kwiatkowskiego, 
czyli całe osiedle Nowa 
Cukrownia, ulice Cukrowa nr 
14 i 20 oraz Rajkowo i część 
Warzymic, należąca do parafii  
z Przecławia. Kościół ma powstać 
na działce o powierzchni ponad 

13 000 metrów kwadratowych, 
należącej wcześniej do AMW, 
bo to teren dawnej jednostki 
wojskowej.

Teren, w rejonie ulic 
Cukrowej i Do Rajkowa, został 
sprzedany w trybie bezprzetar-
gowym na rzecz Archidiecezji  
Szczecińsko-Kamieńskiej 
wraz z udziałami w działkach 
drogowych, zapewniającymi 
dostęp komunikacyjny.

Od ceny sprzedaży nieru- 
chomości została udzielona  
bonifikata w wysokości 95 pro-
cent.
Dlaczego tak się stało?

- Udzielenie bonifikaty 
nastąpiło na podstawie 
obowiązujących przepisów 
prawa, które dopuszczają 
zastosowanie bonifikaty (bez 
ograniczeń co do jej wysokości) 
w przypadku zbywania 
nieruchomości kościołom  
i związkom wyznaniowym, 
mającym uregulowane 
stosunki z państwem, na 
cele działalności sakralnej - 
wyjaśnia Małgorzata Weber, 
rzecznik prasowy Agencji 
Mienia Wojskowego.
(JASZ)

Dobra
Maski dla seniorów
Najstarsi mieszkańcy gminy 
Dobra otrzymali bezpłatnie 
maseczki, które były 
rozdawane przed sklepami.
Z 3500 sztuk masek 
posiadających odpowiednie 
certyfikaty medyczne, ze 
względu na ich skuteczność  
i bezpieczeństwo 
użytkowania, utworzono 700 
pakietów, które w pierwszej 
kolejności trafiły do seniorów 

w wieku 65+ lat. Maseczki 
cieszyły się bardzo dużym 
zainteresowaniem.
- Maseczki były rozdawane  
w środę, 22 kwietnia  
w godzinach przeznaczonych 
dla seniorów przed sklepami 
spożywczymi w naszej gminie 
- informuje Teresa Dera, wójt 
gminy Dobra. - Pakiety były 
rozdawane przy zachowaniu 
wszelkiej koniecznej 
ostrożności.
(JASZ)

Historia
Amerykanie nad 
fabryką benzyny 
syntetycznej
W sieci można znaleźć wiele 
wysokiej jakości zdjęć  
z nalotów na Hydrierwerke 
Pölitz. Widać na nich skutki 
bombardowań, samoloty,  
a także załogi amerykańskich 
maszyn. Zdjęcia pochodzą 
z zaprzyjaźnionej z naszą 
redakcją grupy „Szczecin znany 
i historyczny”. 
Na zdjęciu powyżej Niemcy 
próbują zadymiać otoczenie 
fabryki. Bezskutecznie. 
Na zdjęciu z lewej strony 

powracający już po misji na 
Police bombowiec 8-mej Armii 
Powietrznej, 44-tej grupy 
bombowej. Hydrierwerke 
Pölitz – Aktiengesellschaft była 
jedną z 12 fabryk wzniesionych 
przez IG Farben Industrie 
produkująca paliwo płynne  
z węgla (benzyna 
syntetyczna). Paliwo było 
produkowane na potrzeby 
niemieckiej armii, ponieważ 
Niemcy nie posiadali dostępu 
do złóż ropy naftowej. 
Więcej fascynujących zdjęć 
dotyczących drugiej wojny 
światowej znajdziecie  
na naszej stronie  
police.naszemiasto.pl
(JASZ)

Mieszkańcy gminy Kołbaskowo od lat zabiegają o budowę 
obwodnicy
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Komentarz 

Drrodzy Czytelnicy 
oddajemy w Wasze ręce 
kwietniowe wydanie 
naszego miesięcznika. 
Życie przeniosło się 
do internetu. Dlatego 

oferujemy miesięcznik w 
formie pdf, który każdy z Was 
może bezpiecznie ściągnąć 
m.in. z naszej strony police.
naszemiasto.pl. Niech nie zdziwi 
Was, że większość tematów 
jest związana z panującą 
epidemią koronawirusa. Na 
stronie  4 polecamy  historię 
Kubusia, który ma szanse na 
normalne życie pod warunkiem, 
że uda się przeprowadzić 
operację. Operacja niestety 
sporo kosztuje, jednak 
każdy z nas może wesprzeć 
szlachetną zbiórkę. Na stronie  
6 przedstawiamy obszerną 
fotorelację z pierwszego 
mobilnego święcenia pokarmów, 
które odbyło się w jasienickiej  
parafii. Natomiast na str. 7 
piszemy o działaniach Wojsk 
Obrony Terytorialnej na terenie 
powiatu polickiego. Na tej samej 
stronie opisujemy akcję nurków 
z 8 Flotylli Obrony Wybrzeża na 
Odrze. Żołnierze zajmowali się 
„wybuchowymi” pamiątkami  
z drugiej wojny światowej.   
W wydaniu nie mogło zabraknąć 
strony sportowej. A na niej 
przeczytamy o tym, że nasze 
siatkarki zakończyły przygodę  
w europejskim Pucharze CEV.
Życzę miłej lektury!
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10. rocznica katastrofy smoleńskiej

10 kwietna 2010 roku doszło do 
tragedii w której zginęło 96 osób w 
tym urzędujący prezydent RP Lech 

Kaczyński z małżonką, ostatni 
prezydent RP na uchodźstwie 

Ryszard Kaczorowski (Honorowy 
Obywatel Polic).

Śmierć poniosła cała delegacja 
składająca się z przedstawicieli 

środowisk kombatanckich, osób 
duchownych, parlamentarzystów, 

przedstawicieli sił zbrojnych i 
innych znamienitych postaci, 

włącznie z pilotami i pracownikami 
BOR lecącymi na obchody 70. 
rocznicy zbrodni katyńskiej.
W tym roku ze względu na 

okrągłą rocznicę obchody miały 
przybrać bardzo uroczystą formę. 
Jednak pandemia koronawirusa 

zniweczyła te plany. Mimo 
wszystko samorząd Gminy 
Police pamięta, i w bardzo 

minimalistycznej formie uczcił 
pamięć ofiar katastrofy. Burmistrz 

Polic Władysław Diakun wraz 
z zastępcą Jakubem Pisańskim 
uhonorowali pamięć poległych 

składając kwiaty pod obeliskami 
Prezydenta Kaczorowskiego 

i Prezydenta RP Lecha 
Kaczyńskiego.

Policki Budżet Obywatelski  
edycja 2021

Mając na uwadze, że 
przygotowanie, zbieranie 
podpisów popierających 

projekty do Polickiego Budżetu 
Obywatelskiego na 2021 rok czy 
składanie tych projektów było 

bardzo utrudnione, informujemy, 
że zostaną przesunięte wszystkie 

terminy dotyczące weryfikacji 
projektów oraz głosowania. 
Zostanie także uruchomiony 
dodatkowy termin zgłaszania 

projektów. O wszystkich zmianach 
będziemy informować na 

bieżąco. Dodajmy, że od VI edycji 
PBO każdy mieszkaniec będzie 

miał możliwość dowolnego 
rozdzielenia 5 punktów na projekty 

dopuszczone do głosowania. 

Gmina Police doposażyła  
Ochotnicze Straże Pożarne

Gmina Police doposażyła jednostki 
pomocnicze, które podczas działań mogą 

mieć styczność z osobami zakażonymi 
koronawirusem. Doposażone zostały 
jednostki Ochotniczej Straży Pożarnej.

Ochotnicze Straże Pożarne Police, 
Tanowo, Trzebież, Tatynia zostały 

wyposażone w: kombinezony ochronne; 
gogle; maseczki ochronne; rękawice 
jednorazowe; płyny bakteriobójcze; 

płyny do odkażania pojazdów.
W pierwszej kolejności Gmina Police 
doposażyła jednostki pomocnicze i 

ratunkowe, odpowiedzialne za pomoc 
mieszkańcom, które są najbardziej 

narażone na możliwość zakażenia się 
wirusem. Często druhowie interwencje 

podejmują jako najbliżej mieszkający 
członkowie lokalnej społeczności.

Police - Promocja

40 laptopów dla szkół 
realizujących zdalne nauczanie
We wtorek, 14 kwietnia była 
pierwsza sesja przeprow-
adzona przez internet. W 
spotkaniu wzięło udział 21 
radnych.

Jednym z punktów sesji 
było sprawozdanie z działań 
burmistrza Polic. Władysław 
Diakun przypomniał, że powi-
at i gminy wchodzące w skład  
powiatu polickiego wsparły  
finansowo szpital w Policach.

- To kwota 500 tys. zł, 
z czego 125 tys. zł przeka-
zała gmina Police – mówił 
Władysław Diakun.

Uczestnicy sesji dowie- 
dzieli się też, że rozstrzyg-
nięto przetarg na zakup 40 
laptopów. To sprzęt przezna- 

czony dla uczniów i nauczy-
cieli.  Koszt zakupu wyniesie 
niespełna 120 tysięcy złotych.

Równolegle gmina 
złożyła wniosek do Centrum 
Projektów Polska Cyfrowa  
o dofinansowanie zakupu  
w kwocie 100 tysięcy złotych.

– Komputery zostaną 
zakupione z budżetu gminy 
Police, natomiast liczymy, że 
uda nam się pozyskać środki  
z Centrum Projektów Polska 
Cyfrowa – mówi Maciej Grein-
ert, zastępca burmistrza Polic.

Zgodnie z założeniami 
projektu jednostki samorzą-
du terytorialnego mogą starać 
się o dofinansowanie zakupu 
sprzętu komputerowego nie- 
zbędnego do realizacji zdalne-
go nauczania.

To była okazja  
do podziękowania.  
7 kwietnia obchodzony jest 
Światowy Dzień Zdrowia. 
Dzień ten obchodzony  
corocznie od 1950  
w dniu 7 kwietnia,  
w rocznicę powstania WHO. 
W tym roku to święto ma 
szczególny charakter.  
Wszyscy widzimy, z jak 
wielką determinacją  
i odwagą pracownicy  
ochrony zdrowia walczą  
z pandemią. - Chcemy im 
za to podziękować - mówią 
policcy urzędnicy.
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Co się dzieje w Policach

Podziękowali pracownikom służby zdrowia  
za ich ofiarną walkę 
7 kwietnia o godz. 13 wszyscy mogli bić brawo dla lekarzy i personelu 
medycznego. Do tej akcji włączyli się również pracownicy Urzędu Miejskiego 
w Policach.

Gmina Police w dobie 
epidemii koronawirusa. 
Raport o działaniach 
Kwarantanna, odkażanie, czy pomoc dla przedsiębiorców. To tylko niektóre 
działania polickiego samorządu w czasie trwającej pandemii.

Zgodnie z zalecenia- 
mi Starosty Polic- 
kiego na polece-
nie Wojewody  
Zachodniopomor-
skiego wyzna- 

czono miejsce kwarantanny 
zbiorowej na terenie gminy 
Police na 60 miejsc. Od 17 mar-
ca bieżącego roku rozpoczęto 
przygotowania do przyjęcia 
osób przybywających z za-
granicy, którzy będą pod-  
legać kwarantannie – wyjaś-  
nia Władysław Diakun, 
burmistrz Polic. - W przypadku  
rezygnacji z kwarantanny 
domowej osoby te zostały 
skierowane na kwarantannę 
zbiorową, która została zorga-
nizowana na bazie Gminnego 
Ośrodka Sportu i Rekreacji  
w Trzebieży przy ul. Leśnej 15,  
w ilości 60 miejsc zakwate-
rowania i wyżywienia.

W celu dotarcia do miejsca 
kwarantanny została zawarta 
umowa z firmą taksówkarską, 
która przewoziła  osoby  
skierowane przez Straż 
Graniczną z Kołbaskowa do 
Trzebieży.

Ponadto, aby dotrzy-
mać wymagań i warunków 
związanych z przebiegiem 
kwarantanny została wynajęta  

firma ochroniarska w celu  
pilnowania obiektu terenu  
i osób przebywających  
w kwarantannie zbiorowej.  
Kwarantanna zbiorowa roz-
poczęła się 27 marca i trwała 
do 22 kwietnia.

Z funduszu Gminnego  
Zarządzania Kryzysowego 
zostały rozdysponowane 
środki finansowe dla kierow- 
nika Ośrodka Sportu i Rekreacji  
w celu zakupu: płynów 
odkażających i dezynfeku-
jących, -maseczek,  rękawic  
i kapturów ochronnych dla 
pracowników ośrodka.

Ponadto w celu uposaże-
nia i zabezpieczenia dom-
ków, w których przebywały 
osoby poddane kwarantannie 
zostały zakupione:  środki 
odkażające i dezynfekujące, 
termometry do pomiaru tem-
peratury ciała,  worki jednora-
zowe oraz wszelkie jednora-
zowe naczynia do wydawania 
posiłków.

Pracowników ochrony 
obiektu, taksówkarzy oraz 
osoby z granicy wyposażono 
w maski ochronne, kombine-
zony, gogle, płyny dezynfeku-
jące osobiste i do samochodów.

Zalecono postawienie 
dodatkowych kontenerów na 

odpady z kwarantanny.
Burmistrz Polic również 

przeznaczył środki finansowe 
dla Ośrodka Pomocy Społecz-
nej, aby zakupił ze środków 
zarządzania kryzysowego  
kaptury z ochroną dróg  
oddechowych, profesjonalne 
maski dla pracowników, którzy 
sprawują opiekę nad osobami  
starszymi, samotnymi,  
niepełnosprawnymi  i bezdom- 
nymi.

Dla seniorów zostało wy-
dane 200 masek wielokrotne-
go użytku. 

Stowarzyszeniu „Feniks” 
w Policach przy ul. Fabry-
cznej, który prowadzi pomoc 
dla osób bezdomnych przeka-
zano nieodpłatnie kombine-
zony, maski, środki odkaża-
jące i gogle.

Odkażanie przystanków i po-
moc dla szpitala

W ramach walki z koro-
nawirusem zawarto umowę  
z Przedsiębiorstwem Użytecz- 
ności Publicznej Trans-Net na 
odkażenie 105 przystanków 
komunikacyjnych oraz 
Ośrodka Sportu i Rekreacji  
w Trzebieży w którym przeby-
wały osoby na kwarantannie 
zbiorowej.

W ramach pomocy dla 
Samodzielnego Publicznego 
Szpitala Klinicznego w Poli-
cach przy ul. Siedleckiej prze-
kazano namiot pneumaty-
czny wraz z wyposażeniem 
(nagrzewnica i oświetlenie), 
który rozstawiła Państwowa 
Powiatowa Straż Pożarna  
z Ochotniczą Strażą Pożarną, 
dodatkowo na zakup sprzętu 
dla szpitala przekazano 125 
000 zł.

Druhowie Ochotniczych 
Straży Pożarnych współpracu-
ją z Ośrodkiem Pomocy 
Społecznej w dowożeniu 
zakupów, leków i wyżywie-
nia dla osób przebywających  
w kwarantannie domowej.

W celu uniknięcia zaraże-
nia i rozwoju epidemii, 
pracowników Urzędu Mie-
jskiego, strażników Straży 
Miejskiej, pracowników 
Urzędu Stanu Cywilnego 
oraz pracowników Bibliote-
ki Miejskiej, wyposażono  
w maseczki wielokrotnego 
użycia, rękawiczki jednora-
zowe, płyny dezynfekujące 
oraz dozowniki. 

Doposażony został 
również Dom Samotnej Matki  
MONAR/MARKOT w Poli-
cach – zostały przekazane 

środki odkażające dla użytku 
mieszkańców i pracowników,  
maseczki, rękawiczki, kom-
binezony.

Pomoc dla przedsiębiorców: 
zwolnienie z czynszu 

3 kwietnia Burmistrz Polic 
wydał zarządzenie w sprawie 
szczególnej formy udziela-
nia pomocy przedsiębiorcom 
prowadzącym działalność 
gospodarczą na terenie Gmi-
ny Police poprzez wprowa- 
dzenie zwolnienia z czynszu  
za najem lokali użytkowych  
i dzierżawę gruntu oraz  
za wywóz i zagospodarowanie 
odpadów komunalnych.

Rozporządzenie wprowa-
dza szczególną formę pomocy 
społeczności lokalnej, polega-
jącą na zwolnieniu z urzędu 
przedsiębiorców prowadzą-
cych działalność gospodarczą 
w lokalach komunalnych 
oraz będących dzierżawcami 
gruntu, którego właścicielem 
jest gmina, od opłat z ty-
tułu czynszu za najem lokali  
i dzierżawę gruntu, za wywóz 
i zagospodarowanie odpadów 
komunalnych na okres od 14 
marca do 30 czerwca 2020 
roku.
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Obwodnica powstanie w dwóch etapach

Warzymice/Przecław
Droga, która miała 
wyprowadzić ruch 
tranzytowy z Warzymic 
i Przecławia, miała być 
zakończona do lipca 2021 
roku. Dziś już wiemy, że to 
nierealne. Za rok możemy 
spodziewać się dopiero 
pierwszego wbicia łopaty.  
Do tej odpadł wykonawca 
inwestycji oraz zmieniły się 
plany dotyczące budowy 
nowego przebiegu drogi 
krajowej nr 13.

W połowie grudnia ubiegłego 
roku Generalna Dyrekcja Dróg 
Krajowych i Autostrad podjęła 
decyzję o zerwaniu umowy  
z dotychczasowym wykonaw-
cą projektu i prac na obwod-
nicy, czyli Energopolem Szc-
zecin. Kontrakt na realizację 
inwestycji w formule “Projek-
tuj i buduj” o wartości 140,4 
mln złotych został podpisany  
w marcu 2018 roku z termi-
nem zakończenia wyzna- 
czonym na lipiec 2021 roku.

Doszło do istotnych 
zmian w inwestycji. GDDKiA 

podjęła decyzję, że obwod- 
nica Przecławia i Warzymic 
powstanie w 2 etapach. Pierw- 
szy etap od ronda Hakena  
do połączenia z obecną DK13 
na południe od Przecła-
wia. Drugi od połączenia  
z obecną DK13 (Siadło Górne) 
do połączenia z A6 (węzeł  
Szczecin Zachód).

Dla pierwszego etapu nie 
będzie zmian w stosunku do 
opracowanej wcześniej doku-
mentacji. W tym przypadku 
zostanie ogłoszony przetarg od 
razu na roboty budowlane wraz 

z opracowaniem brakujących 
projektów wykonawczych.

Drugi etap budowy będzie 
bardziej skomplikowany. 

- Na tym fragmen-
cie chcemy wprowadzić 
pewne zmiany proje- 
ktowe, w związku z tym 
będzie tam ogłoszony 
przetarg na aktualizację 
opracowanego przez po-
przedniego wykonawcę 
projektu budowlanego. 
Następnie będzie ogło-
szony przetarg już na 
same roboty budowlane – 
informuje przedstawiciel 
GDDKiA.

Drugi etap to obwodnica 
Kołbaskowa

Podział inwestycji na 
2 etapy pozwoli możliwie 
najszybciej uzyskać efekt 
komunikacyjny w posta-
ci odciążenia Przecławia  
i Warzymic i jednocześnie 
wprowadzić modyfikację  
do projektu obwodnicy  
w rejonie węzła z autostradą 
A6. Te zmiany dotyczące 
etapu 2 wynikają z wystą- 
pienia nowych uwarunko- 
wań w ostatnim czasie, czyli 
planów realizacji w ramach 
„Programu 100 obwodnic” 
obwodnicy Kołbaskowa  
w ciągu DK13, będącej 
kontynuacją obwodnicy 
Przecławia i Warzymic.

- Pojawienie się tego 

zadania wymaga realizacji 
węzła Szczecin Zachód od 
razu ze wszystkimi relacja-
mi zarówno w kierunku na 
Szczecin, jak i na Rosówek 
(obecny projekt budowlany 
zawiera tylko wyloty z A6  
w kierunku Szczecina), po 
to aby przy realizacji obwod-
nicy Kołbaskowa nie była 
już potrzebna ingerencja  
w węzeł z A6 – mówi Mateusz 
Grzeszczuk. 

W tym przypadku ogło-
szenie przetargu na wybór 
wykonawcy planowane jest 
na pierwszą połowę 2023 
roku, a zawarcie umowy  
w IV kwartale 2023 r. Roboty 
budowlane realizowane 
będą w latach 2023-2026.

Mieszkańcy gminy Kołbaskowo od lat zabiegają o budowę obwodnicy

Każdy z nas może wesprzeć 
dzielnego Kubusia

Polimery Police to największa inwestycja w dziejach Grupy 
Azoty

Tak ma przebiegać obwodnica Warzymic i Przecławia, czyli 
nowa droga krajowa nr 13 obwodnicy
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-  W przyszłym roku 
ruszymy z realizacją 
robót. Jest to 
zasadniczy element 
całej obwodnicy, 
który umożliwi 
wyprowadzenie 
ruchu tranzytowego z 
Przecławia i Warzymic
– wyjaśnia Mateusz Grzeszczuk

Każdy może pomóc w leczeniu dzielnego Kubusia.  
Jego serduszko wymaga pilnej operacji

Projekt „Polimery Police” z decyzją na rozbudowę 
polickiego portu

Dobra
W sieci trwa zbiórka 
pieniędzy na ratowanie 
małego mieszkańca 
gminy Dobra. Bardzo 
poważna wada serduszka 
Kubusia sprawia, że krew 
w nieprawidłowy sposób 
przepływa do płuc. Liczy się 
czas, podobnie jak każda 
złotówka, którą można 
wpłacić na ratowanie 
dzielnego chłopca.

- Operacja w Polsce nie jest 
obecnie możliwa, dlatego 
zdecydowaliśmy się szu-
kać pomocy poza granicami 
kraju. Otrzymaliśmy odpo-
wiedź z kliniki w Bostonie. 
Tamtejsi lekarze są w stanie 
całkowicie naprawić serce 
Kubusia. Niestety razem  
z tą informacją przyszła też 
zła wiadomość – kosztorys, 
który powalił nas na kola-
na. Zdrowie i życie synka 
wyceniono na ponad milion 
złotych – mówi pani Eweli-
na, mama chłopca.

Chłopiec urodził się  
z wadą serca: ma Tetralogię 

Fallota. Oprócz tej wady są 
jeszcze inne, towarzyszące – 
system krążenia obocznego, 
brak pnia płucnego, hipopla- 
styczne tętnice. To wszystko 
oznaczało, że leczenie będzie 
wymagało wielu operacji  
i trudnego leczenia

- Dzisiaj nasz synek 
ma 3 latka.  Jego serdusz-
ko bije, ale my drżymy ze 
strachu o każde uderze-
nie i każdy nadchodzący 
dzień.  Saturacje obecnie 
utrzymują się na poziomie 
ok. 85 procent –  opowiada 
mama chłopca. - Kubuś ma 
płytki oddech, męczy się, 
jego paluszki i usta sinie-
ją.  Po ostatniej wizycie 

w szpitalu w kraju otrzy-
maliśmy decyzję, że Kuba 
nie jest kwalifikowany do 
operacji. Mamy czekać, 
jednak nie wiemy na co. Na 
dzień, kiedy stan pogorszy 
się na tyle, że może być już 
za późno na cokolwiek?

Jest jednak nadzieja. 
Dokumentacja medyczna 
Kubusia trafiła do kliniki 
w Bostonie, gdzie operuje 
prof. Kaza – kardiochirurg 
i chirurg płuc. - To dla nas 
bardzo ważne, ponieważ 
najbardziej newralgiczny 
punkt u Kubusia to właśnie 
połączenie pomiędzy  
serduszkiem, a płucami. 
Profesor poinformował nas, 
że możliwa jest całkowita 
korekcja wady! Niestety jej  
koszt to ponad milion 
złotych – mówią najbliżsi 
Kubusia. 

Stąd pomysł na zbiórkę 
potrzebnych funduszy. 
Zbiórka dla Kubusia odbywa 
się na portalu siepomaga.pl. 
W wyszukiwarkę wpisuje-
my  „Jakub Kulczewski”.
(JASZ)

Police

Jest pozwolenie na budowę 
terminalu przeładunkowo 
– magazynowego w porcie 
morskim w Policach. To 
element największej 
inwestycji branży 
chemicznej w Polsce 

Wicewojewoda zachodnio-
pomorski Marek Subocz pod-
pisał decyzję o pozwoleniu na 
budowę kolejnej części termi-
nalu przeładunkowo – maga-
zynowego wraz z infrastruk-
turą towarzyszącą na terenie 
portu morskiego Police. 

Pozwolenie dla Grupy Azoty 
Polyolefins S.A. obejmuje m.in. 
budowę estakad i instalacji, pod-
pór pod rurociągi technologiczne 
oraz budynków technicznych: 
sterowni, pompowni przeciw-
pożarowej oraz stacji transfor-
matorowej. W ramach inwestycji 
powstaną również fundamenty 
pod urządzenia i instalacje.  Ter-
minal przeładunkowo-maga-
zynowy będzie służył do rozła-
dunku i magazynowania propa-
nu i etylenu ze statków morskich 

oraz dostarczania surowców do 
instalacji.

Inwestycja w projekt  
“Polimery Police” to odpowiedź 
Grupy Azoty na rosnące zapotrze-
bowanie na polipropylen zarówno 
w Polsce, Europie, jak i na świecie.

- Przed pewnymi grupami 
plastików świat nie ucieknie, bo 
jest to najbardziej ekonomiczne 
i efektywne opakowanie. Cała 
branża spożywcza bazuje na fo-
lii polipropylenowej - wyjaśnia 
dr Andrzej Niewiński, prezes 
spółki PDH Polska S.A.

Polipropylen należy do 
grupy najbardziej popularnych 
tworzyw, powszechnie wykorzy-

stywanych w kluczowych gałę-
ziach gospodarki krajowej. Ma 
zastosowanie w produkcji opa-
kowań i tekstyliów, motoryzacji, 
budownictwie, elektronice.

Kiedy powstanie zakład? 
Rozruch zakładu zaplanowa-
no na połowę 2022 roku i roz-
poczęcie normalnej produkcji 
w drugiej połowie 2022 roku. 
Kompleks chemiczny jest warty 
1,5 mld euro. Na generalnego 
wykonawcę wybrano Hyundai  
Engineering z wynagrodze-
niem 992,8 mln euro. Instalacja 
produkcyjna, która ma wytwa- 
rzać 437 tys. ton polipropylenu 
rocznie.
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Powiat policki wraz z gminami 
Powiatu Polickiego przekazali 
500 tysięcy złotych na zakup 
specjalistycznego sprzętu, 
niezbędnego do ratowania 
życia ludzkiego, a także na 
zakup ubrań ochronnych dla 
personelu. Na wsparcie mogą 
także liczyć przedsiębiorcy.

- To kolejna sytuacja, w której 
nasz samorząd powiatowy 
wspomaga szpital w  Policach. 
Jednocześnie w  tę pomoc  
włączyły się gminy wchodzące  
w  skład Powiatu Polickiego:  
gmina Dobra, gmina Kołbaskowo,  
gmina Police i  gmina Nowe  
Warpno – mówi Andrzej Bednarek,  
Starosta Policki.

W Dniu Pracownika Służby  
Zdrowia, który przypadał 
7 kwietnia, Powiat Policki  
wraz z  gminami Powiatu  
Polickiego postanowili przekazać  
500 tysięcy złotych na zakup  
specjalistycznego sprzętu  
niezbędnego do ratowania życia  
ludzkiego, a  także na zakup 
ubrań ochronnych. Stosowną 
uchwałę w  tej sprawie podjął 
Zarząd Powiatu w Policach.

- Nie możemy być obojętni 
na zgłaszane potrzeby szpitala, 
miejsca, w którym z tak dużym 
poświęceniem i  determinacją  
walczy się o to co najcenniejsze  
- zdrowie i życie ludzkie. Jako  
samorządowcy odpowiedzialnie  
i solidarnie podejmujemy decyzje  
zmierzające do zapewnienia  
bezpieczeństwa naszym  
Mieszkańcom – komentuje  
Andrzej Bednarek.

Teresa Dera, Wójt Gminy 
Dobra, przypomina, że wspólne 

działania samorządowców 
z  Powiatu Polickiego nie są 
czymś nowym.

- Na rzecz naszych miesz-
kańców łączymy siły i w wie-
lu przypadkach działamy 
wspólnie. Gmina Dobra zawsze  
w trudnych sytuacjach pomaga 
i również w tej sytuacji podjęła 
szybką decyzję o  przeznacze-
niu środków dla szpitala  
w  Policach na zakup specjalis- 
tycznego sprzętu, niezbędnego 
do ratowania życia ludzkiego. 
Podejmujemy te działania  
z  myślą o  naszych mieszkań-
cach, w  trosce o  ich zdrowie  
i  bezpieczeństwo – mówi  
Teresa Dera, Wójt Gminy Dobra.

Małgorzata Schwarz, Wójt 
Gminy Kołbaskowo przypomina,  
że lekarze i  szpitale boryka-
ją się obecnie z  ogromnymi  
problemami, zasługują na 
ogromny szacunek i pomoc.

- Zdając sobie sprawę  
z trudnej sytuacji zdecydowa- 
liśmy się wspólnie z  samo- 
rządami powiatu polickiego  
wesprzeć szpital w  Policach.  
Mamy nadzieję, że przeka-
zane pieniądze przyczynią 

się do poprawy stanu bezpie- 
czeństwa w lecznicy i umożli- 
wią dokonanie najpilniejszych 
zakupów sprzętu i  środków 
ochrony niezbędnych do walki  
z  epidemią koronawirusa  
– komentuje decyzję o pomo-
cy Małgorzata Schwarz.

Władysław Diakun, Bur- 
mistrz Polic, nie wyobraża  
sobie sytuacji, aby nie wes-
przeć szpitala w Policach. 

- To jego pracownicy 
stoją na pierwszej linii walki  
z  chorobą i  muszą być przy-
gotowani do walki o  zdrowie  
i życie mieszkańców.  Ze względu  
na zaistniałą sytuację pod-
jąłem decyzję o  dofinanso- 
waniu szpitala. Gmina Police 
przekazała szpitalowi 125 tysięcy 
złotych w  celu zakupu sprzętu 
ratującego życie mieszkańców 
gminy – mówi Władysław Diakun. 

Jarosław Burba, Burmistrz  
Nowego Warpna mówi, że 
ochrona zdrowia to sprawa 
nas wszystkich, dlatego ważne 
jest odpowiednie wyposażenie  
w sprzęt ratujący życie. 

- Dlatego też wspólnie 
z  pozostałymi samorządami 

powiatu polickiego w  miarę 
posiadanych możliwości posta- 
nowiliśmy o  wsparciu szpi-
tala w  Policach poprzez dofi-
nansowanie zakupu aparatury 
medycznej. A  tak naprawdę  
to nie jest wsparcie tylko szpi-
tala, ale nas wszystkich, miesz-
kańców naszych gmin – bo to 
nam przecież ten sprzęt będzie 
służył. W  tym trudnym dla 
wszystkich czasie, szczególnie 
jesteśmy wdzięczni wszystkim 
którzy dbają o  nasze zdrowie,  
bardzo często z  narażniem  
własnego. Dziękujemy – komen-
tuje Jarosław Burba, Burmistrz  
Nowego Warpna.

Pomoc dla przedsiębiorców  
z Powiatowego Urzędu Pracy 

Powiat Policki za pośred-
nictwem Powiatowego Urzędu 
Pracy w Policach prowadzi od 
2 kwietnia w  trybie ciągłym 
nabór wniosków o  pożyczkę 
na pokrycie bieżących kosztów  
prowadzenia działalności 
gospodarczej dla mikroprzed-
siębiorców, którzy prowadzili 
działalność gospodarczą przed 
dniem 1 marca 2020 roku.

- Do 24 kwietnia do  
Urzędu wpłynęły 1 202 wnioski  
(w  tym 130 w  wersji papie-
rowej), z  czego do tej pory 
174 rozpatrzono pozytywnie 
i przyznano wsparcie w łącznej 
kwocie 870 000 zł – mówi 
Paweł Wieczorkowski, zastępca  
dyrektora Powiatowego Urzędu 
Pracy w Policach. 

To nie jedyna pomoc, 
PUP ogłosił ponadto nabór 
wniosków o udzielenie wsparcia  
ze środków z  EFS w  trzech 

poniższych obszarach:  dofnan-
sowanie przedsiębiorcy części 
kosztów wynagrodzeń pra-
cowników oraz należnych  
od tych wynagrodzeń składek 
na ubezpieczenia społeczne, 
uzależnione od poziomu spad-
ku obrotów gospodarczych 
w  następstwie wystąpienia 
COVID-19;  dofinansowanie  
organizacji pozarządowej lub  
podmiotowi pożytku publiczne-  
go części kosztów wynagro-  
dzeń pracowników oraz 
należnych od tych wyna- 
grodzeń składek na ubezpie- 
czenia społeczne, uzależnione 
od poziomu spadku przycho-
dów z  działalności statutowej 
w  następstwie wystąpienia 
COVID-19;   dofinansowanie  
przedsiębiorcy będącemu  
osobą fizyczną niezatrudnia-
jącemu pracowników części  
kosztów prowadzenia działal- 
ności gospodarczej, uzleżnione  
od poziomu spadku obrotów 
gospodarczych w  następstwie  
wystąpienia COVID-19.  

- Do 24 kwietnia br.  
do Urzędu wpłynęło łącznie  
49 wniosków (w  tym 10 
wniosków o  dofinansowanie 
przedsiębiorcy części kosztów  
wynagrodzeń pracowników  
oraz należnych od tych  
wynagrodzeń składek na ubez- 
pieczenia społeczne oraz 39 
wniosków o  dofinansowanie  
przedsiębiorcy będącemu oso- 
bą fizyczną niezatrudniające-
mu pracowników części kosz-
tów prowadzenia działalności 
gospodarczej) na łączną kwotę 
726 354 zł - informuje Paweł 
Wieczorkowski. 

Kołbaskowo. Żołnierze rozdawali kierowcom paczki  
z żywnością i wodą

500 tysięcy złotych taka kwota trafiła do szpitala
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Powiat Policki podjął szereg działań w dobie epidemii
Kwarantanna, pomoc dla 
osób oczekujących wiele 
godzin na przejściach 
granicznych do Polski, 
wsparcie pensjonariuszy 
Domów Pomocy Społecznej 
to tylko niektóre działania 
podjęte w związku 
z zapobieganiem, 
przeciwdziałaniem i 
zwalczaniem zakażenia 
wirusem SARS-CoV-2.

Pierwsze działania podjęto 
już na początku marca, gdy 
wprowadzono  kwarantanny  
w internacie Zespołu Szkół przy 
ul. Siedleckiej 6a i Kresowej 7  
w Policach, w związku z wystąpie- 
niem objawów podobnych do 
zarażeniem koronawirusem  
u dwóch uczennic Zespołu  
Szkół w Policach, które wróciły 
z ferii we Włoszech. 15 marca 

zamknięto 11 przejść granicz-
nych w granicach powiatu.  
Od tego dnia do 26 marca  osoby  
skierowane do kwarantanny  
z przejścia granicznego w Kołba- 
skowie trafiały do internatu 
Zespołu Szkół w Policach.   

To łącznie 66 osób. Natomiast  
od 27 marca do 4 kwietnia 
do ośrodka OSiR w Trzebieży  
(zadanie realizowane przez Gminę 
Police) trafiło łącznie 59 osób  
z przejścia w Kołbaskowie. 

 19 marca przedstawiciele 

służb mundurowych, a wśród 
nich żołnierze 12 Brygady 
Zmechanizowanej rozdawali  
jedzenie kierowcom, którzy  
utknęli w gigantycznym korku na 
granicy w Kołbaskowie. Pomoc 
zorganizował Starosta Policki. 

Od 5 kwietnia osoby z przej-
ścia granicznego kierowane 
są do kwarantanny zbiorowej 
do Hotelu Silver w Szczecinie 
(zadanie realizowane przez 
Gminę Kołbaskowo i Gminę 
Dobra) oraz do Hotelu Dobosz  
w Policach (zadanie reali- 
zowane przez Powiat Policki).

Od 14 marca do 31 marca 
2020 r. w związku z zapobie-
ganiem, przeciwdziałaniem 
i zwalczaniem COVID-19  
wydatkowano przez Powiat 
Policki około 180 000 złotych. 

Powiat Policki przekazał 
również środki ochrony indy-
widulanej oraz płyny dezyn-

fekcyjne. Pomoc trafiła do 
filii Pogotowia Ratunkowego  
w Policach, schroniska dla 
Osób Bezdomnych „Fenix”  
w Policach oraz sześciu 
Domów Pomocy Społecznej 
zlokalizowanych na obszarze  
Powiatu Polickiego. 

Na zlecenie Powiatowego  
Centrum Pomocy Rodzinie  
w Policach, żołnierze 14.  
Zachodniopomorskiej Brygady 
Obrony Terytorialnej rozstawili 
16 kwietnia cztery ogrzewane  
namioty z wyposażeniem 
dla niepublicznych domów  
pomocy społecznej położonych 
na terenie Powiatu Polickiego: 
dwa namioty ustawiono przed 
placówką “Marina” w Ustowie,  
po jednym namiocie przed 
Domem Opieki Nad Osobami 
Starszymi i Rodziną w Pilcho-
wie i placówką “Wiejskie  
Klimaty” w Rzędzinach.

Powiat Policki - Promocja

Poradnia Psychologiczno-
Pedagogiczna w Policach  

oferuje pomoc

Poradnia Psychologiczno-
Pedagogiczna w Policach 

uruchomiła możliwość otrzymania 
pomocy psychologicznej przez 

Mieszkańców Powiatu Polickiego. 
Klienci Poradni mogą kontaktować 

się w sprawach pilnych  
z Dyrektorem Poradni telefoniczne 

(numer telefonu 660 092 926) 
każdego dnia w godzinach 
10.00-12.00. Osoby, które 

odczuwają potrzebę wsparcia 
(psychologicznego, emocjonalnego) 

w sytuacji kryzysu mogą 
kontaktować się z dyżurującymi 

specjalistami telefonicznie 
 (numery telefonów:  

501 422 481 lub 660 092 909)  
każdego dnia w godzinach 10 –14.

Dyżury pedagogów i psychologów 
 dla Mieszkańców Powiatu Polickiego

W związku z zaistniałą sytuacją, 
Zespół Szkół im. I. Łukasiewicza 
w Policach, Specjalny Ośrodek 

Szkolno-Wychowawczy nr 1  
w Policach oraz Specjalny Ośrodek 
Szkolno-Wychowawczy w Tanowie 

uruchomili dla Mieszkańców 
Powiatu Polickiego dyżury 
psychologów i pedagogów.

Poniedziałek
Jakub Piekarski – psycholog  

- godz. 15.30 – 19.30
• Skype: (http://join.skype.com/

invite/cHpdRhNz1Wu1) lub wpisać 
w imię i nazwisko psychologa; mail: 

jakubpiekarski4@gmail.com
Karolina Guzmiega - psycholog  

- godz. 12.00 – 17.00
• telefon 515 314 760

Sylwia Mieszała - pedagog  
- godz. 12.00 – 17.00
• telefon 515 314 651

Wtorek
Monika Andrzejewska – pedagog  

- godz. 12.00 – 17.00
• telefon 661 637 090

Środa
Małgorzata Kruszyńska-Kryszak  

– pedagog - godz. 12.00 – 17.00
• telefon 515 314 651

Karolina Guzmiega – psycholog  
- godz. 12.00 – 17.00
• telefon 515 314 760

Czwartek
Agnieszka Chmiel – psycholog  

- godz. 12.00 – 17.00
• telefon 660 453 088

Piątek
Monika Andrzejewska - pedagog  

- godz. 12.00 – 17.00
• telefon 661 637 090

Jakub Piekarski – psycholog  
- godz. 9.00 – 14.00

• Skype: (http://join.skype.com/
invite/cHpdRhNz1Wu1) lub wpisać 

w imię i nazwisko psychologa; mail: 
jakubpiekarski4@gmail.com

Ponadto informujemy, że Poradnia 
Psychologiczno-Pedagogiczna 
w Policach uruchomiła dyżury 

telefoniczne dla osób, które 
odczuwają potrzebę wsparcia 

(psychologicznego, emocjonalnego) 
w sytuacji kryzysu.

Każdego dnia w godzinach  
10:00 - 14:00  

można skontaktować się  
z dyżurującymi specjalistami  

pod numerem telefonu 501 422 481  
lub 660 092 909.

Jednocześnie Powiatowe Centrum 
Pomocy Rodzinie w Policach 

przypomina o możliwości 
skorzystania  

z pomocy psychologicznej dla osób 
odczuwających potrzebę wsparcia. 
Całodobowy numer kontaktowy: 

603 083 020.

WARTO WIEDZIEĆ
Co się dzieje w Powiecie Pomoc dla polickiego szpitala i dla przedsiębiorców
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Takiego święcenia jeszcze nie było! 
W Policach-Jasienicy po raz pierwszy 
mobilne święcenie pokarmów
Police

Ta Wielkanoc była inna  
od poprzednich, z dala  
od bliskich, bez wizyty  
w kościele. Jednak 
nie mogło zabraknąć 
tradycyjnego święcenia 
pokarmów. Na ciekawy 
sposób podtrzymania 
tradycji wpadł proboszcz 
parafii w Policach - Jasienicy.

W Wielką Sobotę każdy 
chrześcijanin zanosi po-
karmy do święcenia. To ma  
zapewnić dostatek, siłę  
i zdrowie na cały rok. Ten 
symbol Wielkanocy znany 
jest już od wieków. Tradycji 
święcenia stało się zadość  
w jasienickiej parafii.  
W południe w Wielką  
Sobotę została odmówio-
na modlitwa poświęce-
nia, a później ksiądz prze-
jechał samochodem przez 
miejscowość i święcił 
pokarmy mieszkańców, 

którzy stali przed domami.  
W święceniu pomogli straża-
cy. Wóz strażacki poprzedzał 
samochód, z którego  
odbywało się święcenie.

- Bezwzględnie zachowy-
waliśmy wskazania Sanepidu 
i Ministerstwa Zdrowia co do 
zasad obrony przed korona- 
wirusem – mówi ks. kanonik  
Waldemar Szczurowski z parafii  
św. Apostołów Piotra i Pawła  
w Policach-Jasienicy.

Dodajmy, że podobne 
świecenie odbyło się w Trze-
bieży, w  kościele pod wez-
waniem Podwyższenia Krzyża 
Świętego w Trzebież. Nato- 
miast w parafii w Niekłończycy,  
mieszkańcy zostawiali koszy-
czek z święconką na furtce 
przed wejściem do domu,  
a proboszcz święcił pokarmy  
z chodnika.

Więcej zdjęć i film  
z uroczystości w Policach- 
-Jasienicy na stronie  
police.naszemiasto.pl.
(JASZ)
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Powiat policki

Wojskowe namioty stanęły 
przed Domami Pomocy 
Społecznej w Ustowie, 
Pilchowie i Rzędzinach. 
Mają zabezpieczać personel 
i pensjonariuszy przed 
rozprzestrzenianiem się 
koronawirusa. Namioty 
postawili żołnierze 14. 
Zachodniopomorskiej 
Brygady Obrony 
Terytorialnej.

W tych trzech ośrodkach, 
znajdujących się na tere-
nie Powiatowego Centrum  

Pomocy Rodzinie w Policach 
przebywa w sumie ponad 80 
pensjonariuszy i zatrudnionych  
jest drugie tyle pracowników.  
W trosce o ich zdrowie  
i życie, dyrektor PCPR w Policach  
w porozumieniu z wojewodą  
zachodniopomorskim poprosiła  

dowództwo 14. Zachodnio-
pomorskiej Brygady Obrony 
Terytorialnej o postawienie 
przy budynkach DPS wojsko- 
wych namiotów.

- Są one potrzebne, by 
zapewnić bezpieczeństwo 
zarówno pracownikom jak  
i pensjonariuszom DPS - wy-
jaśnia dyrektor PCPR w Poli-
cach Beata Karlińska. - Będą 
miały one funkcję mieszkalną 
dla pracowników. Dzięki temu 
nie będą oni musieli wracać 
do swoich domów i środo- 
wisk, a co za tym idzie zmini-
malizujemy możliwość prze-
niesienia wirusa z zewnątrz 
do DPS i odwrotnie, do rodzin 
pracowników. Oprócz tego do-
starczymy tam środki ochrony 
osobistej dla wszystkich prze-
bywających w domach.

Przed trzema DPS-ami  
stanęły w sumie cztery  

dziesięcioosobowe namioty  
wojskowe z zasobów 14.  
Zachodniopomorskiej Brygady 
Obrony Terytorialnej. Żołnierze  
wyposażyli je także w łóżka 
polowe, urządzenia do ogrze-
wania i instalację elektryczną 
oraz wieszaki. W ciągu kilku 
godzin wszystkie były już  
gotowe do zamieszkania.

- Ośrodki pomocy społecz- 
nej korzystają z transportów 
WOT, nasze DPS-y potrze-
bowały pomocy w takiej  
formie. Kiedy zwróciliśmy 
się do zachodniopomorskiej 
brygady, od razu otrzymaliśmy 
pozytywną odpowiedź.

- Najbardziej na dzia- 
łanie koronawirusa narażeni  
się właśnie ludzie starsi  
- mówi dowódcza 14. ZBOT 
płk Grzegorz Kaliciak. - Ze 
swojej strony robimy wiele, 
by właśnie tych ludzi strzec 

przed możliwością zainfe-
kowania, dlatego opieku-
jemy się np. weteranami  
i kombatantami. Jesteśmy 
w kontakcie z wszystkimi 
domami pomocy społecznej 
w województwie zachodnio-  
pomorskim i będziemy odpo-
wiadać na ich potrzeby.

Żołnierze 14. ZBOT prowa-
dzą ponadto punkty kontroli 
medycznej w placówkach 
służby zdrowia. Aby zapobiec 
szerzeniu się koronawirusa 
mierzą temperaturę wchodzą-
cym do przychodni i szpitala 
w Szczecinie a także w szpitalu 
w Wałczu. Wspierają komba- 
tantów i weteranów, brygada  
prowadzi także pomoc  
psychologiczną, jej żołnierze 
biorą także udział w patrolach,  
wspierając policję na terenie  
całego województwa zachodnio- 
 pomorskiego.

Przed trzema DPS-ami stanęły w sumie cztery 
dziesięcioosobowe namioty.

Nurkowie – minerzy z 12. Dywizjonu Trałowców, wchodzącego 
w skład 8 Flotylli Obrony Wybrzeża.

W ubiegłorocznym biegu głównym wystartowało 260 
zawodników.
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-  Wiemy, że możemy 
liczyć na pomoc 
zachodniopomorskich 
terytorialsów
–  - mówi Beata Karlińska.

Dobra

Druga edycja biegu „Dobra 
Piątka” nie odbyła się 25 
kwietnia. Wszystko wskazuje 
na to, że  impreza biegowa 
zostanie przesunięta na 
wakacje.

- W związku z rozprzestrze-
nianiem się koronawirusa 
SARS-Cov-2 i biorąc odpow-
iedzialność za zdrowie 
uczestników, wolontariuszy  
i kibiców naszego wydarze-
nia, mając na uwadze wyty-
czne oraz zalecenia władz 
centralnych i regionalnych, 
podjęliśmy decyzję o prze-
niesieniu „Dobrej Piątki”  
z 25 kwietnia – mówią orga-
nizatorzy. - Jest to dla nas 
bardzo trudna decyzja, gdyż 
to co robimy jest naszą pasją,  
sami jesteśmy biegaczami  
i chcemy do końca zachować 
spokój i zdrowy rozsądek. 
Pragniemy jednak wesprzeć 
działania, które mogą 
ograniczyć rozprzestrzenia- 
nie się koronawirusa.
Organizatorzy szukają ter-
minu, który nie pokryje się  
z inną imprezą w naszym 
województwie. 
- Mamy do uczestników 
prośbę, żeby wstrzymać się 
z pytaniami o zwrot z opłaty 
startowej.
Dobra Piątka – odbędzie 
się na pewno! Nie jesteśmy  

w stanie podać dokładnej 
daty, ale zapewniamy już 
teraz, że będzie to termin 
wakacyjny – zapewniają po-
mysłodawcy biegu. - Apeluje- 
my o cierpliwość, która nam 
wszystkim tak bardzo jest  
teraz potrzebna. To trudna  
sytuacja zarówno dla 
biegaczy jak i organizatorów.
Sami jesteśmy biegaczami 
i wiemy co takie decyzje 
oznaczają. Niemniej jesteś- 
my przekonani, że w obec-
nej sytuacji to jedyna słusz-
na decyzja. Wierzymy, że  
spotkamy się na starcie, 
kiedy wszystko wróci do 
normy.
Przypomnijmy, że w ubiegłym 
roku po raz pierwszy odbyła 
się “Dobra Piątka” w ubiegłym 
roku. To impreza biegowa 
promująca sport i zdrowy styl 

życia. Bieg główny i marsz 
Nordic Walking odbyły się 
na dystansie 5 km. Emocje 
sięgnęły zenitu w czasie biegu 
w klapkach na 100 metrów.  
Na deser odbył się konkurs 
jedzenia bananów na czas.
Pierwsze miejsce w biegu na 
5 kilometrów zajął Damian 
Sitarz (16:26,20). Na miejscu  
drugim stanął Rafał Wilk  
(16:47,10), a na miejscu trzecim  
Kamil Rusek (16:56.05). 
W kategorii kobiet zwyciężyła 
Maja Dudzińska (19:24.70). 
Miejsce drugie zajęła Mag-
dalena Samotyja (19:40.95), 
a miejsce trzecie Magdalena 
Ceniuch (20:58.95).
Jak będzie w tym roku? Prze-
konamy się, gdy tylko poz-
namy nowy termin imprezy.
(JASZ)

Szczecin

Najpierw była niemiecka 
mina, a później brytyjska 
bomba lotnicza. Obie 
wybuchowe pamiątki 
zalegały na dnie Odry. Akcję 
przeprowadzili specjaliści 
z Grupy Nurków Minerów 
12. Dywizjonu Trałowców, 
wchodzącego w skład 8 
Flotylli Obrony Wybrzeża.

Na czas akcji w rejonie Skol-
wina obowiązywał zakaz 
przebywania na otwartej 
przestrzeni w  rejonach ulic: 
Cegłówki, Celulozowej oraz 
Stołczyńskiej. Nie było jednak  
potrzeby ewakuacji miesz-
kańców. Akcja rozpoczęła się 
wczoraj rano i  jej pierwszy  
etap potrwał do godz. 11.  
W  tym czasie niemiecka mina 
zawierającą około 800 kg  
materiału wybuchowego 
została zneutralizowana 
metodą deflagracji, czyli 
powolnego wypalania.
- Nurkowie zeszli pod wodę 
i  założyli ładunki kumula-
cyjne stosowane przy wy- 
palaniu. Następnie radiowo 
uruchomili ładunki. Mate-
riał został częściowo wy- 
palony. Kadłub miny został 
rozszczelniony. To co po-
zostało  zostało wysadzone 
- mówi o  akcji komandor 
podporucznik Grzegorz Le-

wandowski z 8 FOW.     
Nurkowie z  8 FOW zajęli 
się także neutralizacją bry- 
tyjskiej bomby lotniczej  
w  Odrze na wysokości  
Inoujścia. To nie pierwsza  
akcja w  Szczecinie w  tym 
miesiącu. Służby dyżurne 8.  
Flotylli Obrony Wybrzeża  
otrzymały zgłoszenie 4 obiektów  
pochodzenia militarnego z okresu  
II wojny światowej zalegających  
na Odrze Zachodniej w  okolicy  
Bazy Oznakowani Nawiga- 
cyjnego.
- Jednak największym wyz-
waniem będzie neutrali-  
zacja największej dotych-
czas znalezionej w  okoli-
cy Świnoujścia, brytyjskiej 
bomby lotniczej potocznie 
zwanej Tallboy. Tallboy (ang. 
wysoki chłopiec) to używana 

w  czasie II wojny światowej 
mniejsza wersja najcięższej 
bomby lotniczej Grand Slam  
o masie 5340 kg. Została skon-
struowana przez brytyjskiego 
inżyniera Barnesa Wallisa 
według opracowanego przez 
niego konceptu bomby earth 
quake. Rozmiary i  masa 
bomby były tak duże, że mógł 
ją przenosić tylko jeden cięż-
ki bombowiec – Avro Lancaster 
dysponujący odpowiednio 
dużą komorą bombową. 
Niewybuch bomby tallboy 
znaleziono we wrześniu 2019 r.  
w  Kanale Piastowskim  
w  Świnoujściu. Bomba zos-
tała zrzucona prawdopodob-
nie podczas nalotu zakończo-
nego zatopieniem krążowni-
ka „Lützow” w 1945 roku.
(JASZ)

Zabójczy wirus krzyżuje plany 
amatorów biegania w Dobrej

Nurkowie wysadzili minę  
i bombę. Wielka akcja na Odrze

TERYTORIALSI POMAGAJĄ PODOPIECZNYM DOMÓW POMOCY 
SPOŁECZNEJ W POWIECIE POLICKIM. NA NICH MOŻNA POLEGAĆ
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W Chemiku czekają na decyzję PZPN.  
Sezon w zawieszeniu, piłkarze ćwiczą w domach

Chemik nie zdobędzie Pucharu CEV

Piłka nożna
Maurycy Brzykcy
sport@gs24.pl

Zawodnicy Chemika Police 
trenują sześć razy w tygodniu, 
ale indywidualnie. Na szczęście  
za tydzień będą mogli małymi 
grupkami spotykać się już na 
boisku. 

Od 4 maja dopuszczalne 
będzie w  Polsce spotykanie 
się na boiskach, parkietach  
i  kortach grup nie więcej 
niż sześcioosobowych. Trudno  
w  takich warunkach przeprowadzić  
jeszcze normalny trening  
całej drużyny, ale na pewno  
jest to spory krok wprzód  
w porównaniu do kilku tygodni  
spędzonych przez zawodni- 
ków w  domach. Trzecioli-
gowcy wciąż jednak czekają 
na decyzję Polskiego Związku 
Piłki Nożnej. O  ile podjęto 
już decyzję o  dokończeniu 
sezonu w  ligach centralnych 
(mają ruszyć pod koniec maja), 
tak wszystkie niższe ligi od III 
w dół pozostają w zawiesze-
niu. To samo tyczy się także 
rozgrywek kobiet oraz futsalu. 

Początkowo o  konty-
nuowaniu sezonu w  ligach 

niższych miały decydować 
wojewódzkie Związki Piłki 
Nożnej, ale ostatecznie będzie 
to decyzja futbolowej centra-
li, która będzie obowiązywać 
w  każdym województwie.  
W  ZZPN trwały przez cały 

tydzień wideokonferencje  
z  klubami z  niższych lig, 
a  te miały przekazać obraz 
sytuacji w  swojej drużynie, 
regionie, a  także ich obawy 
i pytania. Później zebrane in-
formacje przez Zachodniopo-

morski Związek Piłki Nożnej  
zostaną przedstawione centrali  
w Warszawie. Decyzja powin-
na zapaść do 11 maja, ale moż-
liwe, że będzie znana szybciej.

Nie wszyscy wierzą  
w  możliwość dokończenia 

sezonu w  niższych ligach. 
Przede wszystkim chodzi 
o  zapewnienia bezpieczeństwa  
uczestnikom zmagań. 
W  ekstraklasie, I  i  II  
lidze członkowie każdego 
klubu przejdą dwukrotnie  
testy na obecność koronawirusa, 
będzie to spore obciążenie dla 
PZPN, który przeznaczy na  
ten cel nawet milion złotych, 
pochodzących z  pakietu kryzy- 
sowego, który został zaprezen- 
towany przez federację pod 
koniec marca. Prezes PZPN, 
Zbigniew Boniek, zapewnia, 
że zakup testów dla klubów  
z  lig centralnych nie jest  
problemem. Większym proble-
mem będzie pewnie zakup 
testów dla wszystkich drużyn 
z niższych lig, bowiem wątpli- 
we, by małe kluby było na to 
stać. W drużynie (zawodnicy,  
trenerzy, osoby funkcyjne) 
znajduje się około 40 osób,  
a  trzeba przebadać ich dwukrotnie. 
Wyliczono, że jeden podmiot  
zakup testów może kosztować  
nawet 30 tysięcy złotych. 
To kwoty nierealne do wydania  
przez kluby w  momencie  
kryzysowym. Sporo drużyn  
straciło partnerów i sponsorów,  

w  wielu ucięto miejskie  
dotacje i  trochę potrwa zanim  
budżety wrócą do dawnego 
poziomu. O ile w ogóle wrócą, 
bo i  takie czarne scenariusze 
się pojawiają. 

W Chemiku piłkarze cze-
kają już na powrót do trenin-
gów na murawie i czekają na 
decyzję PZPN. Żaden zawod-
nik nie jest kontuzjowany, czy 
chory. Chemik w  22. kolejce  
zaplanowany miał mecz z Unią  
Janikowo na własnym boisku, 
więc jeżeli III liga zostanie  
dopuszczona do gry, to właśnie  
to spotkanie wznowi sezon dla 
polickiej ekipy. 

- Musimy zadbać o siebie,  
ponieważ tak naprawdę nie  
wiadomo jeszcze jak może 
skończyć się ten sezon,  
a chcemy być gotowi cały czas 
do gry - mówi Adam Wiejkuć, 
obrońca Chemika dla oficjalnej 
strony klubu. - Do tego potrze-
bujemy dużo samodyscypliny, 
chociaż większość chłopaków 
nawet w  normalnym rytmie  
trenuje gdzieś dodatkowo czy to  
siłownia czy zajęcia z dziećmi,  
więc jestem spokojny o zaangażo- 
wanie i utrzymanie dobrej formy.  
(mc)

Siatkówka kobiet
Maurycy Brzykcy
sport@gs24.pl

Zawodnicy Chemika Police 
trenują sześć razy w tygodniu, 
ale indywidualnie. Na szczęście 
za tydzień będą mogli małymi 
grupkami spotykać się już na 
boisku. 

Od 4 maja dopuszczalne 
będzie w Polsce spotykanie się 
na boiskach, parkietach i kortach  
grup nie więcej niż sześcio-
osobowych. Trudno w takich 
warunkach przeprowadzić 
jeszcze normalny trening całej 
drużyny, ale na pewno jest to 
spory krok wprzód w porówna-
niu do kilku tygodni spędzonych 
przez zawodników w domach. 
Trzecioligowcy wciąż jednak 
czekają na decyzję Polskiego 
Związku Piłki Nożnej. O ile pod-
jęto już decyzję o dokończeniu 
sezonu w ligach centralnych 
(mają ruszyć pod koniec maja), 
tak wszystkie niższe ligi od III  
w dół pozostają w zawieszeniu. 
To samo tyczy się także rozgry-
wek kobiet oraz futsalu. 

Początkowo o kontynuowa-
niu sezonu w ligach niższych 

miały decydować wojewódzkie 
Związki Piłki Nożnej, ale osta- 
tecznie będzie to decyzja fut-
bolowej centrali, która będzie 
obowiązywać w każdym woje- 
wództwie. W ZZPN trwały przez 
cały tydzień wideokonferencje  
z klubami z niższych lig, a te 
miały przekazać obraz sytuacji  
w swojej drużynie, regionie, 
a także ich obawy i pytania. 
Później zebrane informacje przez 

Zachodniopomorski Związek Pił-
ki Nożnej zostaną przedstawione 
centrali w Warszawie. Decyzja po-
winna zapaść do 11 maja, ale moż-
liwe, że będzie znana szybciej.

Nie wszyscy wierzą w możli- 
wość dokończenia sezonu  
w niższych ligach. Przede wszy- 
stkim chodzi o zapewnienia 
bezpieczeństwa uczestnikom 
zmagań. W ekstraklasie, I i II 
lidze członkowie każdego klubu  

przejdą dwukrotnie testy na 
obecność koronawirusa, będzie 
to spore obciążenie dla PZPN, 
który przeznaczy na ten cel 
nawet milion złotych, pocho-
dzących z pakietu kryzysowe-
go, który został zaprezento- 
wany przez federację pod koniec 
marca. Prezes PZPN, Zbigniew  
Boniek, zapewnia, że zakup  
testów dla klubów z lig  
centralnych nie jest proble-

mem. Większym problemem 
będzie pewnie zakup testów dla  
wszystkich drużyn z niższych lig, 
bowiem wątpliwe, by małe klu-
by było na to stać. W drużynie  
(zawodnicy, trenerzy, osoby 
funkcyjne) znajduje się około 
40 osób, a trzeba przebadać ich 
dwukrotnie. Wyliczono, że jeden 
podmiot zakup testów może 
kosztować nawet 30 tysięcy 
złotych. To kwoty nierealne do 

wydania przez kluby w momen-
cie kryzysowym. Sporo drużyn 
straciło partnerów i sponsorów, 
w wielu ucięto miejskie dotacje 
i trochę potrwa zanim budżety 
wrócą do dawnego poziomu. 
O ile w ogóle wrócą, bo i takie 
czarne scenariusze się pojawiają. 

W Chemiku piłkarze cze-
kają już na powrót do treningów 
na murawie i czekają na decyzję 
PZPN. Żaden zawodnik nie jest 
kontuzjowany, czy chory. Che-
mik w 22. kolejce zaplanowany 
miał mecz z Unią Janikowo na 
własnym boisku, więc jeżeli 
III liga zostanie dopuszczona 
do gry, to właśnie to spotkanie 
wznowi sezon dla polickiej ekipy. 

- Musimy zadbać o siebie, po-
nieważ tak naprawdę nie wiadomo 
jeszcze jak może skończyć się ten 
sezon, a chcemy być gotowi cały 
czas do gry - mówi Adam Wiejkuć, 
obrońca Chemika dla oficjalnej 
strony klubu. - Do tego potrzebu-
jemy dużo samodyscypliny, cho-
ciaż większość chłopaków nawet  
w normalnym rytmie trenuje gdzieś 
dodatkowo czy to siłownia czy  
zajęcia z dziećmi, więc jestem  
spokojny o zaangażowanie i utrzy-
manie dobrej formy.
(mc)

Po pokonaniu Galatasaray Stambuł, Chemik Police szedł przez 
Puchar CEV jak burza

Marlena Kowalewska (wystawia piłkę) podpisała już nową 
umowę z Chemikiem Police na sezon 2020/2021

Piłkarze Chemika Police czekają na powrót na boiska. Na razie ćwiczą sześć razy w tygodniu, ale 
w domach
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